
Zápis č. 13 

z jednání Poradního sboru hejtmanky kraje na úseku sociálně-právní ochrany dětí  

ze dne 12. 6. 2023 

 

Přítomni: Mgr. Pavla Karmelitová, Mgr. Josef Smrž, Mgr. Libor Možíš, Jakub Šlajs DiS., Mgr. Bc. Hana 

Gabrielová, Mgr. Veronika Karoušová v zastoupení Mgr. Davida Prokopa, PhDr. Karla Zradičková 

Šafránková v zastoupení Bc. Miroslava Zavadila, DiS., Mgr. Simona Dobisová, Bc. Eva Horáková 

v zastoupení Bc. Martina Richterová, Mgr. Bc. Michaela Vencová, Mgr. Olga Vernerová 

 

Omluveni: Mgr. Pavla Kovalská, Bc. Jan Počepický DiS., Mgr. Filip Gundza 

Hosté:  

Mgr. Michaela Skalická, Mgr. Lilian Voříšková – metodici SPOD, OSPOD KUSK 

 

1. Úvod 

Tajemník PS zahájil jednání poradního sboru – omluvy jednotlivých členů PS z dnešního jednání, 

představení nových členů poradního sboru – Mgr. Olga Vernerová, Mgr. Bc. Michaela Vencová 

 

2. Statistiky umístěných dětí v zařízení na základě soudního rozhodnutí, aktuální problémy v praxi 
- viz prezentace 
- diskuse k tématu:  

 
Kraj nemůže ovlivnit počty pedopsychiatrů v praxi.  Za počty a dostupnost zodpovídají zdravotní 
pojišťovny. Je nedostatek specialistů. Je možno se obracet na zdravotní pojišťovny a žádat navýšení. 
Aktuálně řešen vznik CDZ v Kolíně pro děti a dospívající. Aktuálně snaha získat odborné kapacity pro 
naplnění standardů odborných. Problémem získání klinických psychologů.  
 
Mgr. Vernerová – dříve děti procházely diagnostickým ústavem, díky tomu diagnostika. V dnešní době 
zařízení dostávají děti bez takové diagnostiky, následně se objevují konkrétní potřeby. Pro zařízení 
obtížné. Není v praxi možné vždy dělat ambulantní diagnostiku. Stává se, že v zařízení děti, které nejsou 
vhodné pro DD. Nedostávají informace od OSPOD, které potřebují. Potvrzuje se, že jsou problémy 
s možností přihlášení do ZŠ a jejich kapacitami.  
 
Mgr. Gabrielová – v praxi problém, že se dětem nedělá diagnostika. Díky diagnostice bylo vždy jasné, 
jak se má s dítětem pracovat v budoucnu.  
 
Diagnostické ústavy přetížené, mají plnou kapacitu. V SK došlo ke zrušení Dobřichovic, jakožto velice 
kvalitního zařízení. Děti zůstávají v diagnostickém ústavu velice dlouho. Ukazují se nedostatečné 
kapacity. Možnost diagnostiky ze strany SVP, snaha posílení kapacit SVP v SK.  
 
Transformace na různých úrovních, třeba hledat společné jmenovatele na úrovni kraje, společná 
diskuse. Návrhy změn zákonů. Aktuálně není jasné, jak budou do budoucna zákony vypadat.  
 
 
 
 



3. Děti umístěné v DD do 3 let na území SK 
- Viz. prezentace 
- diskuse k tématu 

 
Mgr. Dobisová – probíhá transformace zařízení. Není jasné, jak bude vypadat podoba novelizovaného 
zákona o SPOD, zdravotních službách. 

Kolín – bude zdravotní službou, 10 lůžek dlouhodobé zdravotní péče pro děti 0–18 let. Je zde 
ambulance PLDD, fyzioterapeuta. Chocerady – zdravotní služba, odlehčovací služba. U zbytku aktuálně 
probíhají jednání, je třeba vědět, jakým způsobem je možné transformovat. Mění se podmínky velice 
rychle. Bude se hledat cesta ve spolupráci s odborem školství a sociálních věcí.  

Mgr. Možíš – SK od začátku proklamuje, že není jasné, kam děti budou moci jít. Pěstounská péče 
nedostatečné kapacity, děti se specifickými potřebami. Otázka samotné včasnosti umístění – 
diskutováno, jak aktuálně vypadá v praxi.  

Děti jsou dlouho v rodinách, následně umístěny mimo rodinu již ve velice vyhrocené situaci. OSPOD se 
bojí podat návrh na umístění dítěte mimo rodinu. Mgr. Gabrielová upozorňuje, že ZDVOP není vybaven 
k tomu, aby mohl pečovat o děti do 1 roku věku dítěte. Je třeba zdravotnický personál. Není možné se 
starat o děti se zdravotním znevýhodněním, není v odborné možnosti ZDVOP.  

 
4. Novela SPOD  

- Viz. prezentace 
- diskuse k tématu:  

 
Informace o tom, že by další novela a kompletní změna zákona měly být hotovy na podzim letošního 
roku. Aktuálně projednáváno mnoho novel, novela o sociálních službách, zdravotních službách, 
příprava novely zákona o ústavní výchově. Není vzájemná provázanost. Velká nejistota v praxi, co bude 
se systémem, jak bude vypadat. Představa sjednocení systému – ze strany MPSV prezentováno jako 
dohoda všech resortů. Dle informací z terénu není však shoda, jak je prezentováno.  
 
Novela zákona o SPOD aktuálně připravena ke schválení do vlády. Otázka, kdy bude schválena a v jaké 
podobě.  

 
5. Spolupráce mezi OSPOD a SAS 

- viz prezentace 
 

6. Práva dětí v zařízeních pro výkon ÚV.  

- viz prezentace 
 
Seznámení s aktuální vývojem. Vypracován návrh metodického pokynu. Bude rozesláno členům PS 
v létě k připomínkám. Na dalším poradním sboru bude hlasováno o přijetí.  
 
 
7. Standardy kvality – dotazníkové šetření  

- viz prezentace 

 

 

 



8. Diskuse, další  

Mgr. Šafránková potvrzuje aktuální převis klientů v jejich službě. Aktuálně není výjimkou ½ roku čekací 

doba. Problém najít nové kolegy, pokud je vypsáno výběrové řízení.  

Mgr. Vernerová – v praxi se objevuje řešení omluvených/neomluvených hodin u dětí. Rodiče jsou 

stíháni ze strany orgánů činných v trestním řízení, děti jsou v rodinách ohroženy. Otázka, co může dělat 

v dané situaci OSPOD. Sděluje jako možné téma k další diskusi.  

 

Zápis provedl: Mgr. Josef Smrž – tajemník PS 

Dne 13. 6. 2026 

 

Zápis schválila: Mgr. Pavla Karmelitová – předsedkyně PS.  

 

Příloha:  

Prezentace z jednání PS 12. 6. 2023 
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